
Protokół Nr VI 

z obrad VI sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 31 marca 2011 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 10:00 w Urzędzie Gminy Pabianice.  

Na ustawowy stan Rady Gminy 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. Radny 

Zbigniew Stasiak złożył mandat radnego z dniem 13 grudnia 2010 roku. 

Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do niniejszego protokołu.  

W sesji uczestniczyli: Wójt Gminy H. Gajda, W- ce- wójt Gminy E. Adamczyk, Sekretarz 

Gminy J. Słubik, Skarbnik Gminy M. Nowicka, radca prawny Urzędu Gminy A. Jankowski. 

W sesji uczestniczyli sołtysi gminy Pabianice obecni zgodnie z załączoną listą obecności 

stanowiącą zał. nr 2 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 1.  

 

Przewodniczący Rady A. Jaksa otworzył obrady VI sesji Rady Gminy Pabianice, stwierdził 

quorum co stanowi prawomocność do podejmowania uchwał.  

 

Ad. pkt. 2  

 

Protokół z obrad V sesji Rady Gminy Pabianice został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie.  

 

Ad. pkt. 3 

 

Do proponowanego porządku obrad Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie w pkt. 9 ppkt. 

k/ dot. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pabianice do 

Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „ BUD-UJ RAZEM. Radca Prawny A. Jankowski 

złożył prośbę o przesuniecie podpunktu dotyczącego projektu uchwały w sprawie ważności 

wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej Rydzyny do jednego z wcześniejszych punktów porządku 

obrad, z uwagi na to, że nie będzie mógł uczestniczyć w obradach całej sesji, a zamierza 

przedłożyć do tego punktu opinię . 

Przewodniczący Rady w związku z powyższym złożył wniosek, aby wprowadzić punkt o 

numerze 5a, w którym przeprowadzona będzie dyskusja nad projektem uchwały w sprawie 

ważności wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej Rydzyny, w którym Radca Prawny będzie mógł 

przedstawić zamierzoną informację, natomiast głosowanie nad uchwałą w tej sprawie 

przeprowadzić zgodnie z porządkiem obrad.  

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady A. Jaksa poddał do głosowania wniosek zgłoszony do porządku obrad 

przez Wójta Gminy o wprowadzenie w pkt. 9 ppkt „k” dot. wprowadzenia projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pabianice do Stowarzyszenia Lokalna 
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Grupa Działania „ BUD-UJ RAZEM ” za którym Rada opowiedziała się w głosowaniu 14 

głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się. 

Za wnioskiem o wprowadzenie pkt. 5 a – dyskusja nad projektem uchwały w sprawie 

ważności wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Rydzyny Rada opowiedziała się w 

głosowaniu również 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 

się. 

Porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami Rada przyjęła w głosowaniu 14 głosami 

bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  

Porządek obrad VI sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad VI sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5a Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie ważności wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej 

w sołectwie Rydzyny.  

6. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami. 

7. Informacja na temat stanu dróg gminnych oraz funkcjonowania systemu odprowadzania 

wody w ich otoczeniu. 

8. Interpelacje radnych, zapytania i wnioski.  

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany składu Rady Społecznej Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego 

Ośrodka Zdrowia w Petrykozach – Uchwała Nr VI/A/2011 

b) zatwierdzenia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Pabianice na lata 2011 – 2032 – Uchwała Nr VI/B/2011 

c) ważności wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w sołectwie Rydzyny – Uchwała Nr 

VI/C/2011 

d) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r – Uchwala Nr VI/D/2011 

e) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – Uchwala Nr VI/E/2011 

f) wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy Pabianice 

na 2012 rok - Uchwala Nr VI/F/2011 

g) kreślenia warunków i trybu finansowania zadania własnego polegającego na 

sprzyjaniu rozwojowi sportu na terenie Gminy Pabianice – Uchwała Nr VI/G/2011  

h) zmian w budżecie gminy na 2011 r. – Uchwała Nr VI/H/2011 

i) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiemu na realizację doradztwa 

metodycznego - Uchwała Nr V/I/2011 

j) zmian w załącznikach Nr 1 i 2 do Uchwały Nr IV/19/2011 Rady Gminy Pabianice z 

dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pabianice na lata 2011 -2014- Uchwała Nr V/J/2011 
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k) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pabianice do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Działania „ BUD UJ Razem” 

10.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

11.Wolne wnioski i sprawy różne.  

12. Odczytanie i przyjęcie wniosków złożonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 

13. Zamknięcie obrad sesji.  

 

Ad. pkt. 4 

 

Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano radną C. Rychłowską i radnego P. Kociołka. 

Skład Komisji został zatwierdzony przez Radę w głosowaniu jednogłośnie. 

 

Ad. pkt. 5 

 

Wójt Gminy H. Gajda przedstawił informację o pracy Urzędu Gminy między sesjami.  

Przedstawiona informacja zapisana poniżej: 

 

 

„INFORMACJA WÓJTA GMINY 

O PRACY MIĘDZY SESJAMI RADY GMINY 

W MARCU 2011 ROKU 

 

 

Przetargi 

Komisja Przetargowa rozstrzygnęła następujące przetargi: 

 

1. W dniu 10 marca 2011 roku podpisano umowę na opracowanie studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice z firmą Teren – 

Przedsiębiorstwo Zagospodarowania Miast i Osiedli w Łodzi za kwotę 58.671 złotych. 

W przetargu nieograniczonym wpłynęło 12 ofert , oferta firmy Teren była najtańsza. 

2. W dniu 8 marca 2011 roku podpisano umowę na dostawę sprzętu sportowego wraz 

montażem do świetlicy wiejskiej w Woli Żytowskiej za kwotę 63.937 złotych. 

W przetargu nieograniczonym wpłynęły 3 oferty. 

W dniu 15 marca odbył się odbiór tego sprzętu. 

W dniu 23.03.2011 roku podpisano umowę na dostawę sauny do świetlicy w Woli 

Żytowskiej za kwotę 10.000 zł w trybie z wolnej reki, ponieważ w przetargu 

nieograniczonym nie wpłynęła żadna ważna oferta. 
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3. W dniu 29 marca 2011 roku podpisano umowę na bankową obsługę Gminy i jej 

jednostek organizacyjnych  z Bankiem Spółdzielczym w Poddębicach. W przetargu 

nieograniczonym wpłynęło 5 ofert . Oferta Banku Spółdzielczego w Poddębicach była 

najkorzystniejsza. 

4. W dniu 31 marca br. rozstrzygnięto przetarg nieograniczony na budowę sieci 

kanalizacji sanitarnej we wsi Bychlew i Jadwinin . Wpłynęło 5 ofert.   

Najkorzystniejszą ofertę złożyło konsorcjum firm: Zakład Instalacyjno-Budowlany 

„ZINSBUD”  Pabianice i Przedsiębiorstwo Inżynieryjne A-HAK z Łodzi za kwotę 

brutto 5.768.087 złotych.  

 

Oświata  

 

1. W szkołach gminnych przeprowadzone zostały próbne sprawdziany i egzaminy. 

Sprawdzian w klasach szóstych pisało 67 uczniów; każdy uczeń mógł uzyskać 40 

punktów. Wyniki sprawdzianu przedstawiają się następująco : SP w Bychlewie –  

22,24  pkt., SP. w Pawlikowicach –  27,0  pkt.,  w SP w Petrykozach – 23,5 pkt., ZSP 

w Piątkowisku–26,0 pkt. Średnia  szkół podstawowych w gminie – 24,68 pkt. Próbne 

egzaminy gimnazjalne pisało 69 uczniów klas trzecich; każdy uczeń mógł uzyskać 50 

punktów. Średnia gimnazjum wynosi : w części humanistycznej – 32,3 punktów, w 

części matematyczno -przyrodniczej –  25,7 punktów, z języka angielskiego –  34,8 

pkt. 

2. Wójt wytypował przedstawicieli Gminy Pabianice do udziału w charakterze 

obserwatorów w przeprowadzanych w dniu 5 kwietnia sprawdzianach końcowych w 

szóstej klasie szkoły podstawowej oraz w dniach 12, 13 i 14 kwietnia 2011 r. w 

egzaminach gimnazjalnych. Obserwatorzy otrzymają odpowiednie upoważnienia 

Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej w Łodzi. Radę Gminy reprezentują radni: 

Zdzisława Kasperska, Marek Gryska i Piotr Kociołek, natomiast Urząd Gminy – 

inspektor oświaty Apolonia Roszko.  

3. W dniu 04.03. odbyła się narada dyrektorów szkół, w ramach której omówiono 

sprawy dotyczące  struktur organizacyjnych szkół, indywidualnego nauczania, 

realizacji pomocy materialnej dla uczniów, sprawdzianów w szkołach podstawowych i 

egzaminów gimnazjalnych, zmian w ustawie  o systemie oświaty oraz bieżącej 

działalności oświatowej. 

4. Sprawdzano spełnianie obowiązku nauki przez młodzież w wieku 16-18 lat 

zameldowaną na terenie gminy / 215 uczniów /. Zgodnie z  art. 19 ust.1 ustawy o  

systemie oświaty Gmina kontroluje realizację obowiązku nauki, a rodzice młodzieży 

w wieku 16-18 lat, zgodnie z art. 18 ust.5 ustawy mają obowiązek powiadamiania 

organów gminy o spełnianiu przez ich dzieci tego obowiązku. Aby pozyskać 

wszystkie dane kontaktowano się ze Starostwem Pabianickim, szkołami 

ponadgimnazjalnymi, Domem Dziecka, Cechem Rzemiosł Różnych, Ośrodkami 

Szkoleniowo-Wychowawczymi. Pozyskane dane przekazane zostaną do Systemu 

Informacji Oświatowej w miesiącu kwietniu. 

5. Przygotowano informacje dot. planu zajęć opiekuńczo-wychowawczych w świetlicach 

szkolnych wraz z harmonogramem pracy nauczycieli opiekujących się dziećmi w 

poszczególnych szkołach. 
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6. W dniu 21.03. dyrektorzy szkół gminnych i inspektor oświaty uczestniczyli w IV 

Targach Edukacyjnych organizowanych przez Powiatowy Ośrodek Doskonalenia i 

Doradztwa Metodycznego w Pabianicach i Starostwo Powiatowe . Inauguracja odbyła 

się w  MDK w Pabianicach. 

7. Inspektor oświaty uczestniczyła w dniu 25.03. w spotkaniu przedstawicieli gmin z 

powiatu pabianickiego i powiatu zgierskiego w celu omówienia tematyki związanej z 

odpłatnością pobieraną za pobyt dziecka w przedszkolu. Spotkanie miało miejsce w 

Urzędzie Miasta w Konstantynowie łódzkim. 

8. W dniu 21.03. – w pierwszy Dzień Wiosny i Dzień Talentów - ogłoszony przez 

Ministerstwo Edukacji Narodowej, w szkołach gminnych zorganizowano wiele imprez 

artystycznych ukazujących uzdolnienia dzieci, ich pasje i zamiłowania do sztuki, 

teatru, muzyki, plastyki, sportu i wiedzy. Odbyły się różnego rodzaju konkursy, 

zawody , pokazy i przedstawienia teatralne witające wiosnę. 

 

Kultura  

 

1. 8 marca 2011 roku w Górce Pabianickiej odbyła się uroczystość z okazji Dnia Kobiet 

oraz ostatków. Organizatorami imprezy byli: Urząd Gminy w Pabianicach, Gminna 

Rada Kobiet i KGW Górka Pabianicka. 

2. 10 marca w Szkole Podstawowej w Bychlewie odbył się finał gminny konkursu 

wiedzy pożarniczej: Dzieci i młodzież zapobiegają pożarom”. 

 

Rada nie mogła przystąpić do realizacji pkt. 5 a , ponieważ na sali obrad nie było w tym 

czasie Radcy Prawnego, który miał przedłożyć informację w tym punkcie, w związku z 

powyższym Przewodniczący Rady wnioskował o zmianę porządku obrad i przystąpienie do 

realizacji pkt. 6 porządku obrad, a dopiero w następstwie podjęcie pkt. 5a .  

Wniosek został przyjęty przez aklamację.  

 

Ad. pkt. 6 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska przedłożył informację o pracy 

między sesjami. Poinformował, ze Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym omówiła 

materiały na najbliższą sesję Rady Gminy, a także zapoznała się z informacją przedłożoną 

przez zaproszonego na posiedzenie Komisji Pana M Szklarskiego przedstawiciela 

Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania „ Bud-UJ-Razem w wyniku czego Komisja 

wypracowała wniosek o przygotowanie na dzisiejszą sesję Rady Gminy projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pabianice do Stowarzyszenia Lokalna 

Grupa Działania „ BUD UJ RAZEM”. Z uwagi na to, że punkty porządku obrad Komisji  

znacznie się przedłużyły Komisja odstąpiła od zaplanowanego wyjazdu w teren  w celu 

lustracji stanu dróg, rowów przydrożnych i oświetlenia ulicznego i podjęła decyzję o  

zrealizowaniu go w innym czasie. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo Społecznej M. Muszczak poinformował, że Komisja 

między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym przyjęła informację na temat stanu 



 
6 

rozwoju kultury wraz z bibliotekarstwem, którą oceniła pozytywnie. Omówiła materiały na 

najbliższą sesję Rady Gminy. Wypracowała wnioski.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński poinformował, że 

Komisja między sesjami odbyła 3 wyjazdowe posiedzenia, na których dokonała objazdu 

terenu gminy Pabianice spotykając się z sołtysami poszczególnych wsi w temacie stanu 

melioracji na terenie gminy. Komisja omówiła też materiały na najbliższą sesję Rady Gminy.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Figiel poinformował, że Komisja między sesjami 

odbyła kontrolę z podziałem na zespoły w świetlicach szkolnych na terenie gminy Pabianice 

w temacie organizacji oraz celowości utrzymania godzin opiekuńczych i świetlicowych w 

szkołach na terenie gminy Pabianice, odbyła też jedną kontrolę kompleksową w Szkole 

Podstawowej w Petrykozach w temacie organizacji oraz celowości utrzymania godzin 

opiekuńczych i świetlicowych.  

Wnioski pokontrolne zostaną przedłożone Radzie Gminy w sprawozdaniu Komisji 

Rewizyjnej przedkładanym Radzie Gminy zgodnie ze statutem gminy. 

Po zrealizowaniu punktu 6 porządku obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem Przewodniczący 

Rady zarządził przystąpienie do realizacji punktu 5 a.  

 

Ad. pkt. 5 a 

 

Głos zabrał Radca Prawny Urzędu Gminy A. Jankowski, który poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie ważności wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w sołectwie Rydzyny 

powstał w efekcie złożonego protestu przez mieszkańców wsi Rydzyny, którzy zwrócili się 

do Wójta Gminy z wnioskiem o sprawdzenie, czy osoby biorące udział w wyborczym 

zebraniu wiejskim miały uprawnienie do głosowania.  

Projekt uchwały powstał w oparciu o opinię prawną, gdzie w projekcie uchwały zapisano, iż 

wybory sołtysa w sołectwie Rydzyny są ważne, natomiast wybory do rady sołeckiej w 

sołectwie Rydzyny są nieważne.  

Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie ważności wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej 

w sołectwie Rydzyny stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu  

Radny R. Figiel zabierając głos złożył wniosek o uznanie wyborów w sołectwie Rydzyny 

w całości za nieważne:  to jest zarówno wyborów na sołtysa jak i do rady sołeckiej.  

Przewodniczący Rady poprosił, aby radny wniosek ten  złożył w pkt. dot. podjęcia uchwały 

w sprawie ważności wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w sołectwie Rydzyny, natomiast 

teraz, aby Radca Prawny przedstawił Radzie Gminy ogólne uzasadniające tezy do projektu 

uchwały.  

Radny A. Skawiński zwrócił się do Przewodniczącego o poprowadzenie dyskusji w taki 

sposób, aby radnym umożliwić zadawanie pytań Radcy Prawnemu, który z ramienia Urzędu 

Gminy zajmował się opracowaniem uzasadnienia do powyższego projektu uchwały.  

Sugestia radnego A. Skawińskiego przyjęta została przez aklamację. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak 

poinformował, że Komisja, której przewodniczy na swoim posiedzeniu przed sesją Rady 

Gminy omawiała projekty uchwał, między innymi projekt uchwały w sprawie ważności 
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wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w sołectwie Rydzyny, projekt tej uchwały wraz z 

uzasadnieniem zaopiniowała pozytywnie i jest za tym, aby przyjąć rozwiązanie takie jak 

zapisano w przedłożonym projekcie uchwały.  

Radny A. Skawiński zabierając głos odniósł się do uzasadnienia projektu uchwały i 

przytoczonego zapisu paragrafu 19 ust. 7 dot. wymaganej bezwzględnej większości głosów 

obecnych na zebraniu mieszkańców ( 50+1), w uzasadnieniu zapisano, że pani sołtys uzyskała 

49 głosów. Radny zapytał, czy zapis ten w takiej sytuacji odnosi się do ilości procentowej ? – 

( 50 % + 1) .  

Radny powiedział też, że zapis ustawy o samorządzie gminnym art. 18 ust. 2 pkt. 15 jest jego 

zdaniem bardzo ogólny co daje możliwość Radzie Gminy kompetencje rozstrzygania w tej 

sprawie.  

Zapytał też, czy wszystkie podpisy na liście obecności z zebrania wiejskiego w Rydzynach 

były podpisami czytelnymi?. 

Radca Prawny odpowiadając na powyższe powiedział, że rzeczywiście podstawa prawna 

powołana jest taka, ponieważ przepis daje możliwość odsyłania do innych ustaw między 

innymi dotyczących funkcjonowania sołectw określonych w Statucie. Badanie prawidłowości 

przeprowadzenia zebrania wiejskiego należy do kompetencji Wójta, bądź Rady. Kwestia 

dotycząca badania zgodności uchwał to kompetencja Rady. Radca powiedział, że jego 

zdaniem można uznać, że podstawa prawna pozwala na to, aby Rada Gminy mogła uznać, iż 

wybory sołtysa w Rydzynach są ważne . 

Jeżeli chodzi o podpisy na liście obecności z zebrania wiejskiego w Rydzynach, to zostały 

one zweryfikowane przez pracowników ewidencji ludności w Urzędzie Gminy w oparciu o 

zapisy urzędowego rejestru wyborców na podstawie zameldowania i wpisu do rejestru na 

wniosek. Radca poinformował, że według tej liczby osób zweryfikowanych pod kątem ich 

biernego i czynnego prawa wyborczego dokonywał dalszych ustaleń.  

Ponadto powiedział też, że jego opinia w formie uzasadnienia do powyższego projektu 

uchwały nie jest ostateczną dla radnych.  

Uchwała wymaga formalnego uzasadnienia, na pewno będzie podlegała badaniu przez 

Wojewodę, stąd z ramienia Urzędu Gminy został zobowiązany do pracy nad tą sprawą i 

przygotowaniu uzasadnienia. Jego zdaniem oczywiście zostało popełnione na zebraniu 

wiejskim w Rydzynach kilka nieprawidłowości, które miały wpływ na przebieg zebrania. 

Jednak po szerokim i wnikliwym zbadaniu sprawy, Radca powiedział, że uznał jednak, iż 

wybory sołtysa można uważać za ważne. 

Jeżeli Rada uzna natomiast inaczej, na przykład, że wybory są nieważne w całości należy 

zmodyfikować uzasadnienie do projektu uchwały.  

Wojewoda w ciągu 30 dni będzie musiał się do tej uchwały ustosunkować.  

Radca odpowiadając na pytanie radnego A. Skawińskiego w kwestii zapisu wymaganej 

bezwzględnej większości głosów obecnych na zebraniu mieszkańców ( 50 + 1) i czy odnosi 

się do ilości procentowej poinformował że tak jest to ilość procentowa.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady K. Gąsiorek – mieszkaniec wsi Rydzyny, który 

przewodniczył zebraniu wiejskiemu w Rydzynach w dniu 22 lutego br. i poinformował, że 

sam zgłosił do Komisji Skrutacyjnej 5 osób, więcej o 2 niż jest to zapisane w Statucie, 

ponieważ na zebraniu było dużo osób i jego zdaniem większy skład Komisji Skrutacyjnej 

pozwolić miał na sprawniejszą pracę przy liczeniu głosów. Jest mu bardzo przykro, że 
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sytuacja obecna jaka ma miejsce na  zebraniu podzieliła wieś, a zależy mu bardzo na tym, aby 

zatrzymać jak wyraził to pęknięcie. 

Głos zabrała sołtys wsi Rydzyny K. Helbik, która wyraziła, że nie zgadza się z opinią 

przedstawioną przez Radcę Pranego A. Jankowskiego. Sołtys odczytała szereg przepisów 

ustawowych, ustawy o samorządzie gminnym, ordynacji wyborczej dot. procedury i 

prawidłowości przeprowadzania wyborów. Odczytała różne interpretacje, komentarze 

wykładnie przepisów prawnych na temat prawa wyborczego 

Podkreśliła też, ze Statuty Sołectw w gminie Pabianice są uchwalone w roku 1999 i nie 

dostosowane są do obowiązującej rzeczywistości.  

Postawiła wniosek o znowelizowanie Statutów.  

Powiedziała też, że jej zdaniem Rada Gminy nie jest organem właściwym do rozstrzygania o 

ważności wyborów w sołectwie. 

Przewodniczący Rady A. Jaksa  zabierając głos przedstawił dwie uwagi. 

Odniósł się do zapisu Statutu Gminy Pabianice i przypomniał, że jest w nim zapis o czasie 

trwania wypowiedzi mówcy na sesji, sołtys wsi Rydzyny Pani K. Helbik znacznie go 

przekroczyła, poprosił o stosowanie się do tego zapisu Statutu.  

W drugiej uwadze poinformował, że Wiceprzewodniczący Rady Gminy K. Gąsiorek na 

zebraniu w Rydzynach formalnie nie reprezentował Rady Gminy Pabianice, a jedynie 

występował jako mieszkaniec tego sołectwa. 

Radca Prawny Urzędu Gminy A. Jankowski zabierając głos powiedział, że w wystąpieniu 

sołtys wsi Rydzyny były głównie przytoczone zapisy ustawowe dot. prawidłowości 

przeprowadzania wyborów, nie da się ich w całości odnieść do sytuacji, którą rozpatruje teraz 

Rada Gminy.  

Radca poinformował, że wystąpił z wnioskiem do Wójta Gminy Pabianice o potrzebie 

zaktualizowania Statutów Sołectw w Gminie Pabianice, aby zostały w nim uregulowane 

wszystkie wymagane kwestie i na pewno podstawą prawną do zagłosowania powinna być 

lista sporządzona w Urzędzie Gminy na podstawie rejestru wyborców. Lista obecności 

sporządzona na zebraniu w Rydzynach faktycznie obarczona jest niedoskonałościami, ale jest 

to fakt już zaistniały. W mojej ocenie i sporządzaniu opinii – powiedział Radca -  pozwolił 

sobie podzielić kwestie zaistniałe na istotne i mniej istotne. 

W wypowiedzi sołtys została podniesiona kwestia kompetencji Rady Gminy. Statuty Sołectw 

w Gminie Pabianice były uchwalane dawno, a Pani Sołtys przytaczała komentarze różnych 

wyroków z ostatnich lat to jest z 2008, 2009 r. , a jest to nowa wykształcona linia 

orzecznictwa. 

Sporządzając opinię Radca powiedział, że musiał opierać się na zapisach obowiązujących 

Statutów Sołectw w Gminie Pabianice, które są jednakowe dla wszystkich sołectw w Gminie , 

gdzie jest zapis, że Rada Gminy jest organem właściwym do podjęcia uchwały o stwierdzeniu 

ważności wyborów. 

Przewodniczący Rady A. Jaksa zabierając głos poinformował Panią Sołtys, że Rada Gminy 

wcale nie uzurpuje sobie praw do rozstrzyganiu w powyższej kwestii, a podchodzi do tego 

jako do wypełniania obowiązków.  
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Radny A. Skawiński – w swojej wypowiedzi podkreśli, ze Rada Gminy może przychylić się 

do projektu uchwały, może też uznać wybory w Rydzynach  w całości za nieważne, bądź w 

całości za ważne.  

Przewodniczący Rady zapytał, kto będzie pisał uzasadnienie do uchwały w przypadku jeżeli 

zostanie podjęte przez Radę Gminy inne rozstrzygniecie w kwestii ważności wyborów.  

Radca Prawny w wyjaśnieniu poinformował, że Uchwała podjęta jest przez Radę Gminy, 

uzasadnienie winno być również sporządzone przez Radę Gminy, natomiast z racji 

obowiązków Radcy Prawnego przy jego udziale.  

Radny R. Figiel zadał pytanie, czy uzasadnienie do takiej uchwały jest konieczne i czy musi 

stanowić jej integralną część  

 

Radca Prawny – uchwała taka jest uchwałą szczególną i jego zdaniem wymagane jest do niej 

uzasadnienie, jest to rozstrzygnięcie prawa.  

 

Więcej głosów nie zgłoszono, Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w pkt. 5 a. 

 

Ad. pkt. 7.  

 

W ce Wójt Gminy E. Adamczyk przedłożył informacje na temat stanu dróg gminnych oraz 

funkcjonowania systemu odprowadzania wody w ich otoczeniu. 

Przedłożona informacja stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński, który 

przedstawił wnioski z wyjazdowych posiedzeń Komisji przeprowadzonych w temacie analizy 

systemu melioracyjnego gminy Pabianice. 

Są to następujące wnioski: 

1. Sprawdzenie możliwości przystąpienia Gminy do Spółki Wodnej w Rydzynach.  

 

2. Opracowanie programu odprowadzania i gospodarowania wodami opadowymi i 

gruntowymi  

Komisja zaleca, aby program ten zawierał: 

 

a/sporządzenie inwentaryzacji istniejącego sytemu 

b/stworzenie koncepcji odprowadzania i gospodarowania wodami opadowymi i  

gruntowymi w gminie Pabianice 

 

3. Sprawdzenie możliwości wprowadzenia opłaty lokalnej w celu współfinansowania 

gospodarki wodnej na terenie gminy. 
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4. Sprawdzenie możliwości kompleksowego uzyskania zgody na wycinkę drzew 

krzewów i zakrzaczeń na rowach melioracyjnych dla wszystkich właścicieli 

nieruchomości. 

Ponadto Przewodniczący Komisji A. Skawiński powiedział, że zaistniała sytuacja dotycząca 

melioracji w gminie Pabianice jest bardzo trudna, na pewno nie da się jej rozwiązać w ciągu 1 

czy 2 lat. Na pewno w rozwiązywaniu problemów muszą wziąć udział  zarówno radni jak i 

sołtysi, a głównie sami rolnicy.  

W dyskusji głos zabrał radny R. Figiel, który zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy i 

Przewodniczącego Rady o podjęcie rozmów z wykonawcami robót trasy S- 14 o 

doprowadzanie  dróg do stanu możliwości przejazdu przez rolników do pól. W tej chwili 

drogi na polach są tak rozjeżdżone, że rolnicy nie mogą podjąć prac polowych, ponieważ nie 

są w stanie do nich dojechać. 

W takiej samej sprawie jak powyżej wystąpił radny M. Gryska  - o dojazd do pól na Osiedlu 

Petrykozy.  

Radna J. Szafran  przypomniała o sprawie, którą zgłaszała wcześniej, a dotyczyła ona 

odtworzenia rowu melioracyjnego w Hermanowie. 

Radna A. Marciniak podniosła sprawę nieprzejezdnych dróg w Piątkowisku na osiedlu tj. 

ulic: Tytanowej, Spiżowej Miedzianej.  

Radny K. Gąsiorek zapytał, czy Urząd Gminy mógłby wydać decyzje w sprawie odtworzenia 

rowów zasypanych przez właścicieli przy drogach gminnych.  

Sołtys wsi Kudrowice S. Madaj zgłosił sprawę zalewania drogi w Kudrowicach na odcinku 

od szkoły do skrzyżowania, ze strony drogi gdzie nie ma chodnika wypływa woda i zalewa 

asfalt.  

Drugą sprawę, którą podniósł sołtys była sprawa zalewania drogi w Kudrowicach przy posesji 

nr 50 . Jest tam zapchany sączek melioracyjny i zaorany rów przydrożny. Sołtys wnioskował i 

udrożnienie zbieracza i przepustu melioracyjnego.  

W ce Wójt E. Adamczyk odnosząc się do sprawy zgłoszonej przez sołtysa S. Madaja dot. 

udrożnienia udrożnienie zbieracza i przepustu melioracyjnego poinformował, że powiat nie 

wyraził zgody na takie przedsięwzięcie, ponieważ sprawa melioracji to nie ich kompetencje, 

pracę tę wykona firma p. Jurka po zakończeniu prac w Piątkowisku na „Żabieńcu”.  

Sołtys wsi Janowice zadała pytanie Przewodniczącemu Komisji Ochrony Środowiska, czy są 

podjęte już jakieś decyzje w sprawie rozlewiska w Janowicach. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska A. Skawiński poinformował, że faktycznie 

problem ten był zgłoszony Komisji na wyjazdowym posiedzeniu, Komisja stwierdziła, że płot 

na danej posesji, którą zalewa usytuowany jest tuż przy samej drodze, brak jest możliwości 

wykopania rowu.  

Tu są już widoczne braki w punkcie samego planowania.  

Komisja z wyjazdowych posiedzenie przekazała wnioski do Wójta Gminy o kompleksowe 

rozwiązanie spraw.  

Radny P. Kociołek przedstawił sprawę z wyjazdowego posiedzenia Komisji Ochrony 

Środowiska i Rozwoju zaistniałą w Rydzynach, gdzie mieszkańcy skarżyli się na Pana 

Kowalczyka , który piętrzy wodę, czy posiada on zezwolenie na piętrzenie wody na „Cieku 

Huta Dłutowska”? 
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W ce Wójt E. Adamczyk odpowiedział, że Pan Kowalczyk  nie posiada takiego zezwolenia.  

Sołtys wsi Porszewice zgłosiła sprawę braku rowu przydrożnego przy drodze Porszewice – 

Lutomiersk 

Sołtys wsi Świątniki G. Antoniewski wnioskował o pilne udrożnienie rowu w Świątnikach i 

dofinansowanie udrożnienia zbieracza na posesji Państwa Kaczorowskich  

Sołtys wsi Rydzyny K. Helbik wnioskowała o odwodnienie drogi w Rydzynach na „dołach”. 

Przy tej drodze brak jest w rowów przydrożnych. Zgłosiła także brak rowu przy drodze na 

odcinku od ul 20 Stycznia w Pabianicach w kierunku do Pawlikowic , rowy się tam wypłyciły 

i są zasypane. Taka sama sytuacja ma miejsce przy sklepie w Rydzynach. Przy sklepie 

wskazana byłaby przebudowa skrzyżowania.  

Przewodniczący Rady A. Jaksa podsumowując dyskusję zwrócił uwagę na to by przystąpić do 

sprawy przejmowania nowych dróg na osiedlach i stworzyć etapowy plan ich modernizacji.  

Często podnoszonym problem są kwestie złych nawierzchni dróg jak i kwestia problemu 

stosunków wodnych, drogi zapadają się w dół. 

Rada Gminy wskazała w tegorocznym budżecie gminy kwotę 70 tys. zł. na wytypowanie i 

modernizację tych inwestycji, które niewątpliwie będą stanowiły dobry początek .  

Przewodniczący zwrócił szczególną uwagę na egzekwowanie prawa, należy dokonać 

przeglądu podkładów geodezyjnych pod kątem istniejących rowów i tam gdzie one są 

wykazane , a w przypadku ich braku obecnie wyegzekwować ich odtworzenie. Należy być 

konsekwentnym dla dobra ogółu.  

Przewodniczący odniósł się też do wniosku zgłoszonego przez radnego R. Figla dot. 

przywrócenia przez inwestorów S-14 dróg dojazdowych do pól, poinformował, że z 

wcześniejszych ustaleń wiadomym jest, że zobowiązali się oni do ich odtwarzania, ale będzie 

jeszcze czynił w tej sprawie rozmowy. 

 

Ad. pkt. 8 

 

 Z interpelacjami wystąpili: 

Radny R. Figiel interpelował  w sprawach: 

1.Uruchomienia środków finansowych z funduszu sołeckiego wsi Kudrowice w części dot. 

zwrotu opłat za energię elektryczną i łącze internetowe ponoszone przez OSP w prowadzonej 

kawiarence internetowej. 

 

2.Pisemnego ustosunkowania się w ciągu 14 dni do uchwały Zarządu Zebrania członków OSP 

w Kudrowicach w sprawie dot. nieodpłatnego przekazania samochodu Lublin II. 

 

3.Zamontowania stojaka na rowery przy kaplicy w Piątkowisku  

 

Radny P. Kociołek interpelował w sprawie podjęcia działań, które zapobiegałyby zatłaczaniu 

CO2 w struktury geologiczne.  
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Radni zgłosili też pisemne wnioski: 

 

Radna J. Szafran wnioskowała w sprawie wykonania naprawy nawierzchni drogi we wsi 

Hermanów I oraz między Hermanowem I i II  

 

Przewodniczący Rady A. Jaksa poinformował, że otrzymał pismo ze Starostwa Powiatowego 

w Pabianicach – zapytanie czy Gmina Pabianice wyraziłaby chęć podjęcia wspólnych działań 

mających na celu utwardzenie drogi powiatowej w miejscowości Szynkielew II  /odcinek 

drogi gruntowej/. Polegałoby ono na ułożeniu nawierzchni z płyt betonowych typu trylinka, 

które będą zdemontowane w najbliższym czasie z remontowanej drogi powiatowej i czy 

istniałaby możliwość zapewnienia przez Gminę Pabianice wykonawstwa tj. ułożenia trylinki 

Materiał dostarczony byłby przez Powiat.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady wraz z radną miejscowości Szynkielew C. 

Rychłowską złożyli wniosek w sprawie wyrażenia zgody na sfinansowanie z budżetu gminy 

Pabianice kosztów ułożenia trylinki na odcinku drogi powiatowej w miejscowości 

Szynkielew, jako udziału gminy w kosztach inwestycji realizowanej przez Starostwo 

Powiatowe.  

Radna C. Rychłowska wyraziła zgodę na składowanie przez Powiat Pabianicki trylinki na 

swoim terenie.  

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek powyższy przedstawia jako wniosek 

formalny i poddał go pod głosowanie. Za wnioskiem Rada opowiedziała się 13 głosami za, 

przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Radny A. Skawiński zwrócił się do Wójta Gminy z pytaniem dlaczego nie otrzymał 

odpowiedzi na wnioski z posiedzeń Komisji Ochrony Środowiska w sprawach: 

- możliwości realizacji projektów, które będą służyły ochronie  środowiska to jest: 

przydomowych oczyszczalni ścieków i zaopatrzenia gminę w źródła odnawialne, a także 

porównanie ich z koncepcją będącą już w posiadaniu gminy.  

- powołania zespołu do spraw opracowania strategii Rozwoju Gminy Pabianice.  

- porównania przepisu prawa polskiego z przepisem prawa w krajach Unii Europejskiej w 

sprawie czasu przetrzymywania bezpańskich psów w schroniskach dla zwierząt.  

 

Radna D. Szczesik zapytała o termin wyborów uzupełniających w okręgu nr 12. 

 

Po wyczerpaniu pkt. 8 porządku obrad Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową 

przerwę w obradach sesji . 

 

Ad. pkt. 9 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i poprosił Komisję Uchwał i 

Wniosków do przedstawiania projektów uchwał będących w porządku obrad VI sesji Rady 

Gminy.  
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Pierwszym przedłożonym przez Komisję Uchwał i Wniosków projektem uchwały był projekt 

uchwały w sprawie zmiany składu Rady Społecznej Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

– Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach. Sekretarz Gminy poinformowała o składzie 

Rady Społecznej. Uchwała podlega zmianie w części dotyczącej reprezentowania składu 

Rady Społecznej z radnych Rady Gminy. W wyniku wyborów do Rady Gminy zmienił się 

skład Rady. W tej chwili Radę Społeczną reprezentuje tylko 1 radna ze składu Rady Gminy, a 

powinien być 2 osobowy skład w reprezentacji. 

W § 1 projektu uchwały odwołuje się Panią Bożenę Pielużek ze składu Rady Społecznej 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej GOZ w Petrykozach. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby w miejsce odwołanej osoby powołać radną Janinę 

Szafran. 

Radna J. Szafran wyraziła zgodę na pracę w Radzie Społecznej Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej GOZ w Petrykozach. 

 

Wiceprzewodniczący Rady K. Gąsiorek podał do protokołu, że w tym punkcie obrad w sesji 

uczestniczy 13 radnych co również stanowi qurum do podejmowania uchwał.  

 

Za podjęciem uchwały Nr VI/35/2011 w sprawie zmiany składu Rady Społecznej 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach. z 

zaproponowanym składem opowiedziało się 13 radnych bez głosów przeciwnych i bez 

głosów wstrzymujących się. 

Uchwała w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Uchwała Nr VI/36/2011 w sprawie zatwierdzenia Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Pabianice na lata 2011 – 2032 została podjęta 13 

głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się. 

Uchwała w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Po przedłożeniu projektu uchwały w sprawie ważności wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w 

sołectwie Rydzyny radny R. Figiel ponowił wniosek złożony wcześniej w sprawie o uznanie 

wyborów sołectwie Rydzyny w całości za nieważne.  

 

Radny P. Kociołek złożył wniosek, aby wybory w Rydzynach uznać za ważne w całości  

 

Przewodniczący Rady poddał do głosowania wniosek radnego R. Figla o uznanie wyborów  

sołectwie Rydzyny w całości za nieważne, za którym Rada Gminy opowiedziała się 1 głosem, 

przy 11 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się.  

Wniosek upadł. 

Po poddaniu wniosku radnego P. Kociołek o uznanie wyborów w Rydzynach za ważne w 

całości Rada Gminy opowiedziała się 3 głosami, przy 8 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymującym się.  
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Wniosek upadł. 

Następnie Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad Uchwałą Nr VI/37/2011 w 

sprawie ważności wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w sołectwie Rydzyny, którą Rada 

podjęła w głosowaniu 11 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się.  

Uchwała w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Uchwała Nr VI/38/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. podjęta 

została w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i 

stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

 

Uchwała Nr VI/39/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. podjęta 

została w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i 

stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

 

Uchwała Nr VI/40/2011 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

w budżecie gminy Pabianice na 2012 rok została głosowaniu 13 głosami za, bez głosów 

przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

Uchwała Nr VI/41/2011 określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego 

polegającego na sprzyjaniu rozwojowi sportu na terenie Gminy Pabianice została głosowaniu 

13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i stanowi zał. nr 11 do 

protokołu. 

 

Po przedłożeniu projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. , w której 

przeznacza się środki finansowe jako dotację w kwocie 3.240 zł na dokształcanie i 

doskonalenie nauczycieli na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu 

terytorialnego z przeznaczeniem dla Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli i 

Doradztwa Metodycznego głos zabrał Przewodniczący Komisji Samorządowo – Społecznej i 

Organizacyjnej M. Muszczak informując, że Komisja projekt tej uchwały zaopiniowała 

pozytywnie.  

Wystosowała też wniosek do Wójta Gminy o sprawdzenie czy praca metodyka Ośrodka 

Doskonalenia Metodycznego – będącego jednocześnie nauczycielem w Gimnazjum na terenie 

naszej Gminy nie koliduje z pracą w Gimnazjum. .  

Radny A. Skawiński zapytał dlaczego przedkłada się Radzie Gminy ten projekt uchwały w 

trakcie roku szkolnego, czy nie powinno się takich spraw załatwiać wcześniej. 

Wójt poinformował, że występował już wcześniej z tą sprawą do Komisji Rady, ale była 

sugestia Komisji, aby dyrektor szkoły pokrył koszty ze środków budżetu własnego.  

W związku z tym została przygotowana uchwała aby dotację celową dla Powiatowego 

Ośrodka Doskonalenia nauczycieli i Doradztwa Metodycznego w Pabianicach pokryć ze 

środków z dz. 801 oświata i wychowanie rozdz. 80146 – dokształcanie i doskonalenie 

nauczycieli . 
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Uchwała Nr VI/42/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. w 

powyższej sprawie została podjęta w głosowaniu 11 głosami za, bez głosów przeciwnych i 

przy 2 głosach wstrzymujących i stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

 

Uchwała Nr VI/43/2011 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiemu 

na realizację doradztwa metodycznego, która jest konsekwencją poprzedniej uchwały została 

podjęta w głosowaniu w głosowaniu 11 głosami za, bez głosów przeciwnych i przy 2 głosach 

wstrzymujących i stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

 

Uchwałę Nr VI/44/2011 w sprawie zmian w załącznikach Nr 1 i 2 do Uchwały Nr IV/19/2011 

Rady Gminy Pabianice z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 2011 -2014 Rada podjęła w głosowaniu 13 

głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się. Uchwała stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

Ostatnim przedłożonym przez Komisję Uchwał i Wniosków projektem uchwały był projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pabianice do Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania „ BUD UJ Razem.  

Przewodniczący Rady A. Jaksa poinformował, że przedstawiciel tego stowarzyszenia 

zaproszony był na posiedzenie Komisji Gospodarczo-Finansowej Rady Gminy. Omówił 

szeroko działalność stowarzyszenia. Zdaniem Komisji należy przystąpić do stowarzyszenia, 

ponieważ otwiera to drogę do pozyskiwania środków finansowych dla gminy.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poparł wypowiedź 

Przewodniczącego Rady.  

Radny A. Skawiński uzupełnił wypowiedź o informację, że gmina przystępując do 

stowarzyszenia winna jest uiścić kwotę 15 tys. zł. wpisowego, a w następstwie opłatę 10 tys. 

zł. rocznie. 

Radny R. Figiel w swojej wypowiedzi wyraził zadowolenie, że taka uchwała będzie 

podejmowana przez Rade Gminy.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały do głosowania w wyniku, którego za Uchwałą 

Nr VI/45/2011 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pabianice do 

Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „ BUD UJ Razem Rada opowiedziała się 13 

głosami, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących.  

Uchwała w powyższej sprawie stanowi zał. nr 15 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 10  

 

Wójt udzielił odpowiedzi na  wnioski z poprzedniej sesji.  

Odpowiedzi stanowią pisemny zał. nr 16 do niniejszego protokołu. 
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Ad. pkt. 11 

 

Wójt H. Gajda poprosił inspektora d/s ochrony środowiska  Andrzeja  Dudziaka o zabranie 

głosu. 

Inspektor  Dudziak wyjaśnił, w związku ze zgłoszonym przez radnego Skawińskiego 

wnioskiem dotyczącym zbiorowego zezwolenia na wycięcie drzew rosnących przy rowach 

melioracyjnych, iż takiego zezwolenia  wydać nie można. Zgodnie z obowiązującymi 

przepisami , w szczególności art. 77ust. 1 prawa wodnego, utrzymywanie urządzeń melioracji 

wodnych szczegółowych należy do zainteresowanych właścicieli gruntów, a jeżeli urządzenia 

te są objęte działalnością spółki wodnej - do tej spółki 

W związku z prośbą radnego Skawińskiego, jaka wpłynęła do Wójta w styczniu br. A 

Dudziak przedstawił także sprawę przydomowych oczyszczalni ścieków i odnawialnych 

źródeł energii. 

Inspektor podkreślił, że dopiero od listopada 2010 r. przywrócono Gminie możliwość 

finansowania w/w zadań. Wcześniej projekt został wycofany ze względu na zastrzeżenia, 

jakie zgłosiła Regionalna Izba Obrachunkowa, która nie zgadzała się na zaproponowany 

przez nas sposób finansowania. W rozmowie z przedstawicielami RIO uwzględnione zostały 

niezbędne elementy, jakie mają znaleźć się w uchwale. Pan mecenas także przeprowadził 

rozmowę z RIO odnośnie w/w uchwały. Projekt  uchwały zostanie przedstawiony radnym na 

następnej sesji. 

Nowelizacja ustawy wprowadziła pojęcie dotacji celowej. Wcześniej realizacja inwestycji 

takich jak np. eternit  nie wymagała dodatkowych uzgodnień. Teraz  każdy musi zgłosić 

odbiór tego eternitu. Umowa musi być zawarta wcześniej i musi określać wysokość kwot, a 

także wszystkie zadania. 

A Dudziak przedstawił możliwości, jakie istnieją w związku z finansowaniem przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Obecnie istnieje możliwość zaciągania pożyczek, które są umarzane do 

50% wysokości. Na dzień dzisiejszy nie ma dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska, zostały zawieszone. Jednym z wymogów stawianych przez WFOŚ jest, aby to 

Gmina była inwestorem, natomiast na taką regulację nie zgadza się RIO a także przepisy 

ustawy. Jest też możliwość dofinansowania tych zadań z PROW, ale tylko na cele publiczne, 

oraz z Funduszu Spójności, ale dotyczy to inwestycji przekraczających 10 mln zł. A Dudziak 

przypomniał jednocześnie, że Gmina Pabianice do 15 kwietnia br. przyjmuje wnioski o  

dofinansowanie na zakup baterii słonecznych. 

Inspektor Dudziak przedstawił także problem bezpańskich psów, wyjaśnił, że w odpowiedzi 

na prośbę radnych zwrócił się do mieszkającego w Niemczech pana * o przedstawienie, jak 

ten problem jest rozwiązywany właśnie tam. W Niemczech nie ma pojęcia „bezpański pies” . 

Psy są czipowane. Zwierzę, które nie ma właściciela jest natychmiast przekazywane do 

schroniska. Nie ma profilaktyki w temacie kastracji psów. Można uśmiercić psa tylko ze 

względów zdrowotnych. 

Głos zabrał radny Skawiński, stwierdził że w wypowiedzi pana Dudziaka odnośnie 

odnawialnych źródeł energii,  widzi pewne nieścisłości. On sam dowiadywał się i w 

przypadku Regionalnego Programu Operacyjnego dofinansowanie wynosi do 80%  i 

obejmuje inwestycje do 10 mln. zł. Gmina musi być właścicielem (w przypadku 

przydomowych oczyszczalni ścieków) przez 5 lat. Programy ROW i RPO mają takie same 

zasady dofinansowania. Jeśli gmina otrzymała 4 mln. zł. na budowę oczyszczalni ścieków w 

Bychlewie przeznaczone jest 2.800.000,00 zł. to pozostałą kwotę można wykorzystać na 



 
17 

przydomowe oczyszczalnie ścieków. Przewodniczący A, Jaksa  zwrócił się do A Dudziaka  z 

pytaniem, czy można skorzystać z partnerstwa publiczno – prawnego  50% kwoty finansuje 

gmina, a drugie 50%  sfinansuje osoba fizyczna? A. Dudziak stwierdził, że nie potrafi 

odpowiedzieć na to pytanie. 

Radny Skawiński poinformował, że rozmawiał z paniami z Gminy Daszyna odnośnie 

odnawialnych źródeł energii, ta gmina dostała dofinansowanie w wysokości 70% na 

zainstalowanie baterii słonecznych na prywatnych posesjach. 

Głos w dyskusji zabrał zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Gąsiorek. 

Poinformował zebranych, że 12 kwietnia br. w OSP w Rydzynach o godzinie 17.00 odbędzie 

się zebranie poświęcone  tematyce baterii słonecznych . Spotkanie będzie prowadzone przez z 

firmę z Wielkopolski. Firma ta chce przedstawić ofertę skierowaną do indywidualnych 

odbiorców. 

Radny Gąsiorek zwrócił się następnie do Wójta o wyjaśnienie sprawy dotyczącej drogi do 

pana Lucjana Wasilewskiego, a także rowu przy posesji nr 44, oraz jaki będzie dalszy los 

budowy drogi ekspresowej S8, a także co dzieje się w tematyce budowy Ośrodka Zdrowia w 

Pawlikowicach? 

 

Następnie radni rozpoczęli zgłaszanie wniosków. 

 

Radny Roman Figiel zgłosił następujące  wnioski: 

 

1. W związku z uczestniczeniem w Komisjach wyjazdowych Komisji Rewizyjnej  

kierowcy OSP, który wozi radnych, R. Figiel wnioskuje o przeznaczenie środków 

pieniężnych na wynagrodzenie dla w/w kierowcy. 

2. W związku z nową kadencją Rady i sołtysów radny wnioskuje o zorganizowanie 

spotkania integracyjnego. 

3. Wniosek do pana Wójta , aby Urząd nie opóźniał się z odpowiedzią na pisma. 

4. Wniosek od Komisji Rozwoju aby wspólne stworzyć projekt kanalizacji wsi 

Piątkowisko, a środki wykorzystać z puli 4 mln. jakie otrzymała Gmina. 

 

 

Radny Piotr Kociołek zgłosił 2 wnioski: 

 

1. Radny zwrócił się do Przewodniczącego Rady A. Jaksy, aby podjął działania w 

sprawie CO2. Radny prosi o informacje jakie są odpowiedzi na wnioski w sprawie 

odwiertów? Czy Rada i Gmina będą działać w tej sprawie? 

2. Radny zgłosił także wniosek o dokonanie zmian w planie zagospodarowania 

przestrzennego. Dla rolników takie przekształcenia są bardzo ważne. 

 

Inspektor Dudziak poinformował radnego Kociołka, że Elektrownia Bełchatów w miesiącach 

czerwcu bądź lipcu  prześle do Urzędu materiały dotyczące składowania dwutlenku węgla 

pod powierzchnią ziemi. 
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Przewodniczący Jaksa podkreślił, że w tematyce CO2 kompetentna jest Komisja Ochrony 

Środowiska i Rozwoju. 

 

Radny Adam Skawiński zgłosił 2 wnioski: 

 

1. Wniosek w sprawie postawienia informacji odnośnie numeracji posesji w 

Pawlikowicach. 

2. Radny wnioskuje także o możliwość zainstalowania w Gorzewie przy OSP 

spowalniaczy i tablicy o ruchu pieszym. 

 

Sołtys Krystyna Helbik zgłosiła następujące wnioski: 

1. Wniosek o postawienie  informacji o numeracji posesji w Rydzynach 

2. Wniosek oświetlenie drogi z Rydzyn do Pawłówka  

3. Wniosek w sprawie dziury przed sklepem w Rydzynach. 

4. Wniosek odnośnie pisma jakie złożone zostało do Komisji Rewizyjnej o udostępnienie 

dokumentów z poprzedniej kadencji sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Rydzyny 

Kserokopia wniosków zgłoszonych na piśmie przez Panią sołtys K. Helbik w załączeniu do 

niniejszego protokołu 

 

 

Sołtys Jerzy Błoch zgłosił 2 wnioski: 

1. Wniosek o wyjaśnienie sprawy dotyczącej działki  pana ************* w związku 

z pismem jakie otrzymał sołtys od w/w pana zamieszkałego  w Bychlewie * . 

Po 1 stycznia 2004 r. działka była przeznaczona  pod zabudowę zagrodową, natomiast 

teraz  są to tereny zalewowe. Działka niżej położona nie jest terenem zalewowym.  

2. W związku z wyjazdami w teren poszczególnych Komisji, o nie organizowanie 

wyjazdów w terminie ok. 15 każdego miesiąca , ponieważ sołtysi mają w tym terminie 

pobór podatków. 

 

Sołtys Wojciech Jarmakowski zgłosił wniosek o rozwiązanie problemu pni jakie znajdują się 

na trasie od  Pawlikowic do Terenina. 

 

Sołtys Marianna Wejchman zgłosiła wniosek o rozwiązanie problemu nawierzchni dróg na 

nowym osiedlu w Piątkowisku.  

 

Przewodniczący A. Jaksa zgłosił wniosek o przestawienie kontenerów na śmieci pod sklep 

pana Kosińskiego w Piątkowisku. 
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Przewodniczący przypomniał radnym o obowiązku złożenia do 15 kwietnia br. oświadczeń 

majątkowych, jednocześnie zachęcił radnych do zgłaszania kandydatur do Komisji Statutowej 

oraz do składania projektów nowych statutów sołeckich  i projektu statutu Gminy Pabianice. 

A Jaksa  zwrócił się do Wójta z  prośbą o wyjaśnienie, czy jednostki OSP są prywatne i czy 

Wójt musi każdorazowo wyrazić zgodę na korzystanie z sal OSP? 

Głos zabrał Wójt H. Gajda, wyjaśnił,  że zarządzanie salami strażackimi należy do 

obowiązków prezesów poszczególnych OSP. Aby nie było nieporozumień trzeba stworzyć 

grafik, kto i w którym terminie chce korzystać z pomieszczeń OSP, nadmienił także , że 

kontenery zostaną przesunięte pod sklep pana Kosińskiego. 

Wójt ustosunkował się także do pozostałych wniosków zgłoszonych przez radnych i 

sołtysów. 

W temacie drogi do pana *, H. Gajda  zapewnił, że jak tylko będzie równiarka,  droga 

zostanie uporządkowana. Przegląd dróg powiatowych należy do obowiązków Powiatu, Wójt 

stwierdził , że wystąpi z prośbą do Zarządu Powiatu o dokonanie przeglądu. 

W odpowiedzi na pytanie zadane  przez radnego Gąsiorka o drogę ekspresową S8 i Ośrodek 

Zdrowia w Pawlikowicach, Wójt podkreślił, że Wojewoda Łódzki w dalszym ciągu nie 

zatwierdził podziału terenu. 

 H. Gajda  zaaprobował wniosek radnego Figla, że kierowca, który wozi radnych podczas 

wyjazdowych sesji, powinien dostać wynagrodzenie. Wójt obiecał także zbadać sprawę 

opieszałości Urzędu w odpowiedzi na pisma  petentów. 

Odpowiadając na wniosek radnego Kociołka dotyczący podziału planu zagospodarowania 

przestrzennego, podkreślił, że wybrane zostało biuro projektowe, którego zadaniem jest 

zaprojektowanie nowego planu zagospodarowania przestrzennego. Do 21 kwietnia br. osoby 

zainteresowane mogą składać do Urzędu  Gminy wnioski o przekształcenie. 

Odpowiadając na wniosek zgłoszony przez radnego Skawińskiego, Wójt Gajda zapewnił, że 

wystąpi do Komisji z zapytaniem  czy progi zwalniające mogą być zainstalowane przy OSP w 

Gorzewie. 

H. Gajda ustosunkował się także do wniosku zgłoszonego przez sołtys Helbik , podkreślając 

że aby zainstalować oświetlić  drogę  z Rydzyn do Pawłówka ,  muszą być zabezpieczone 

środki finansowe. 

Odpowiadając na wniosek zgłoszony przez sołtysa Błocha, Wójt Gajda  zaznaczył, że sprawa 

posesji nr * w Bychlewie jest mu znana. Pan *  powinien złożyć nowy wniosek o zmianę 

planu. 

Wójt obiecał także rozwiązanie problemu pni przy drodze między Pawlikowicami a 

Tereninem. 

 

Ad. pkt. 12  

 

Przewodniczący A Jaksa zwrócił się następnie  do radnego Kociołka o odczytanie protokołu 

Komisji Uchwał i Wniosków i wniosków zgłoszonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 

Po odczytaniu wniosków Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Wnioski zostały 

przyjęte przez radnych jednogłośnie. 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi zał. nr 17. 
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Ad. pkt. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady VI sesji Rady Gminy 

 

 

        Obradom sesji przewodniczył: 

       Przewodniczący Rady Gminy Pabianice  

 

         dr Arkadiusz Jaksa  

 

 

Protokołowały: 

 

Urszula Czerwonka w pkt. od nr 1 do nr 9 porządku obrad  

Maria Tum w pkt. od nr 10 do nr 13 

 

.... 
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